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Protokół nr 9/2024 

z IX Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

w dniu 30 grudnia 2024 roku 

Stan Rady: 15, 11 obecnych, 4 nieobecnych (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli:  

1) Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2) Hanna Grotek –Skarbnik Gminy 

3) Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4) Maria Walewska – Żółcik – dyrektor GZOPO 

5) Marek Szewczyk – dyrektor GOSiR 

6) Marcin Pawlak – dyrektor ZGK 

7) Mirosław Pańczyk – radca prawny 

A także sołtysi oraz mieszkańcy.  

Pkt 1. 

Pan Zbigniew Byrski Przewodniczący Rady Gminy Belsk Duży powitał przybyłych radnych i gości, 

rozpoczął obrady IX Sesji Rady Gminy Belsk Duży, odczytał porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały  w sprawie uchylenia Uchwały Nr VIII/49/2024 Rady Gminy Belsk Duzy z dnia 

28 listopada 2024 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla prowadzonych przez osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego i osoby fizyczne, publicznych i niepublicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na terenie Gminy Belsk Duży 

oraz trybu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w WPF 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2024 rok; 

6. Odczytanie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Belsk Duży 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2025 

8. Uchwalenie Budżetu gminy na rok 2025 

 a) Wprowadzenie Skarbnika i Wójta 

 b) Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta 

 c) Odczytanie Opinii Komisji Budżetu i Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej 



2 

 

 d) Odczytanie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji i wniosków radnych (autopoprawka) 

 e) Głosowanie nad projektem uchwały 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla prowadzonych przez osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego i osoby fizyczne, publicznych i niepublicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na terenie Gminy Belsk Duży 

oraz trybu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad. 

Pkt 2 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad, w związku z tym Rada Gminy obradowała wg przedstawionego 

porządku.  

Pkt 3.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

IX/51/2024 

Pkt 4 

Pani Mariola Konarska odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

IX/52/2024  

Pkt 5. 

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

IX/53/2024 

Pkt 6. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał Nr 3.h./108/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 29 listopada 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk 

Duży projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Belsk Duży na lata 2025-

2033. 

Pkt 7.  
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Pani Mariola Konarska odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

IX/54/2024  

Pkt 8 

a) Pani Hanna Grotek przedstawiła dochody i wydatki budżetu gminy na rok 2025.  

Projekt dochodów budżetowych na 2025 r. ustalono w łącznej kwocie 57.977.252,11 zł, w tym 

dochody bieżące: 44.418.112,70 zł. Z tego dochody własne gminy stanowią kwotę 

35.336.898,62 zł.  

Wydatki budżetu gminy w roku 2025 zaplanowano w łącznej kwocie 63.817.787,55 zł. Na 

sfinansowanie działalności bieżącej gminy zaplanowano kwotę 41.792.549,00 zł, na działalność 

inwestycyjną 22.025.238,55 zł. 

W przedstawionym planie budżetu założono, że deficyt budżetu w 2025 r. wyniesie 

5.840.535,44 zł i zostanie pokryty nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 3.269.159,44 

zł oraz pożyczkę z WFOŚ i GW w kwocie 2.571.376 zł. Przychody budżetu na 2025 r. ustalono 

na kwotę 6.246.335,44 zł z tego z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych kwotę 

3.674.959,44 zł oraz z pożyczki z WFOŚiGW w Warszawie w kwocie 2.571.376 zł. Planowany 

poziom zadłużenia gminy z tytułu pożyczek  na koniec 2025 roku wyniesie 3.925.447 zł. 

Zadłużenie gminy nie przekroczy maksymalnego wskaźnika wynikającego z ustawy o 

finansach publicznych. 

b)  Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały budżetowej na rok 2025.  

c)  Pan Maciej Piątkowski odczytał opinię Komisji Budżetu. Pan Zbigniew Byrski odczytał 

uchwałę Nr 3.c./108/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie z dnia 29 listopada 2024 roku  w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok oraz możliwości sfinansowania 

deficytu przestawionego w projekcie.   

d)  Pani Hanna Grotek przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej. Pani Mariola 

Konarska odczytała projekt uchwały budżetowej na rok 2025 uwzględniający autopoprawkę.  

e)  Rada Gminy przyjęła budżet na rok 2023 po uwzględnieniu autopoprawki większością głosów 

w głosowaniu jawnym (8 za, 1 przeciw, 2 wstrzymuję się)– uchwała Nr IX/55/2024.  

 

Pkt 9. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

IX/56/2024 
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Pkt 10. 

Pan Jarosław Woźniak  

Zapytał czy park w Oczesałach jest ubezpieczony, bo słyszał że zostały skradzione lampy.   

Pani Hanna Grotek  

Odpowiedziała, że zadanie jest zakończone ale nie odebrane w związku z tym nie jest jeszcze przyjęte 

na stan gminy. Dodała że jest ubezpieczenie ogólne które obejmuje kradzież elementów 

przymocowanych do budynku i lub budowli na stałe. Wyjaśniła, że park nie ma ubezpieczenia 

indywidualnego ponieważ nadzór budowlany jeszcze nie dokonał odbioru.  

Pan Paweł Lepa 

Zapytał czy został złożony wniosek na termomodernizację budynku szkoły? 

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że wniosek został złożony i czekamy na wyniki postępowania konkursowego.  

Pan Grzegorz Rychwicki 

Zwrócił się z pytaniem do pana Marka Szewczyka, o cel okłamania pana Wójta pomawiając go o 

zaatakowanie dziecka na zajęciach orkiestry Łęczeszyce.  

Pan Marek Szewczyk 

Odpowiedział, że ta sprawa zostanie wyjaśniona na komisji w związku ze złożeniem przez radnego 

skargi. 

Pan Krzysztof Witczak 

Zapytał, czy władze i dyrektorzy szkół interesują się tematem nowego przedmiotu „nauczanie 

zdrowotne”. Zapytał czy będą organizowane protesty? 

Pani Maria Walewska – Żółcik  

Odpowiedziała, że dyrektorzy interesują się wszystkim co dotyczy szkół i planów nauczania. Dodała, 

że ten przedmiot już funkcjonuje pod nazwą „wychowanie do życia w rodzinie”, być może zakres 

zostanie rozszerzony. Dodała, że podobnie było z przedmiotem „Historia i Teraźniejszość”, którego 

tematyka była analogiczna do „Wiedzy o społeczeństwie”. Dodała, że wszystko zależy od treści jakie 

nauczyciel będzie przedstawiał.  

Pan Marek Szewczyk 
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Zwrócił się z pytaniem do radnego Grzegorza Rychwickiego o podstawę prawną rozporządzenia, na 

które się powoływał, wskazując nieprawidłowości na placu zabaw.  

Pan Zbigniew Byrski złożył życzenia noworoczne na nadchodący 2025 rok.  

Pkt 11. 

Pan Zbigniew Byrski stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim za przybycie 

i zakończył obrady IX Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.10 do godziny 11.48 z przerwą w godzinach 10.15- 10.19   

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Zbigniew Byrski 


